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 Geachte inwoners, geachte voorzitter, geachte collega’s en geacht college, 

 

De Almeloërs staan bekend om hun bescheidenheid maar ook om hun aanpakkersmentaliteit. 

Hier, ten tijde van de textiel, hebben we geleerd hard te werken en door diezelfde textiel, toen 

die teloor ging, geleerd verantwoord om te gaan met geld. 

De handen uit de mouwen en aanpakken dat is wat Almelo in 2020 en verder nodig heeft. In 

goed politiek jargon: Almelo staat nog steeds voor grote uitdagingen. Daar laten wij ons niet 

door uit het veld slaan. Wij stropen de mouwen op en pakken de zaken aan. De CDA fractie is 

een partij van ‘aanpakken’ en verantwoordelijkheid nemen, maar de CDA fractie staat ook 

voor rechtvaardigheid en omzien naar elkaar. Omzien naar elkaar betekent voor ons dat we er 

zijn voor mensen die ons nodig hebben. Voor Johan van 83 die het niet meer lukt om zelf zijn 

huis schoon te houden. Voor Ellen van 56 die plotseling haar baan is verloren. Voor Koen van 

33 die sinds zijn 3e al in een rolstoel zit. En ook voor Noa van 14 die even niet meer bij haar 

ouders thuis kan wonen omdat dat gewoon niet meer gaat. Voor die mensen zijn wij er. 

 

Het dilemma is dat mensen niet afhankelijk willen zijn van de overheid. Zij willen niet aan 

moeten kloppen bij instanties. Zij willen niet ziel en zaligheid blootgeven en zich overgeven 

aan hulpverleners die ze niet kennen. 

Mensen willen hun problemen zelf oplossen met de mensen die dichtbij hen staan, zoals 

familie, vrienden, buurt of kerk. Maar tussen willen en kunnen zit soms een verschil. Het lukt 

niet altijd, soms is de omgeving te zwak of zijn de problemen te complex of te zwaar. 

En dan moet de overheid er zijn. Dan moeten we er als gemeente voor deze mensen zijn. Voor 

Johan, Ellen, Koen en Noa en voor al die andere inwoners die onze hulp vragen.  

Die hulp moet rechtvaardig zijn. Ieder moet krijgen wat hij of zij nodig heeft om zo snel 

mogelijk weer op eigen benen te staan. Het is niet rechtvaardig als al onze hulp gaat naar de 

mensen die handig gebruik maken van alle regelingen, simpelweg omdat zij goed de weg 

weten en daar ‘recht’ op menen te hebben. Het is niet rechtvaardig dat als mensen uit de 

bijstand gaan werken en daardoor plotseling zoveel regelingen mislopen dat ze daardoor 

armer worden dan als ze werkloos thuis waren gebleven. Het is niet rechtvaardig als 

zorginstellingen ons zorggeld niet besteden aan zorg, maar aan winst, directeuren en dure 

kantoorpanden. Het is niet rechtvaardig als jongeren in de jeugdzorg van instelling naar 

instelling worden gesleept en er ondertussen alleen maar slechter van worden. Het is niet 

rechtvaardig als... we kunnen nog wel even doorgaan. 

 

De CDA fractie staat voor omzien naar elkaar, op een rechtvaardige en menselijke manier. 

Almelo is geen zwak sociale gemeente maar een sociale gemeente. Dat zijn we al heel lang, 

Almelo blijft een sociale gemeente! Met rechtvaardige verhoudingen. 

Maar er zijn veel misstanden in de zorg, ook in Almelo. De CDA fractie is blij dat we daar 

echt werk van maken, het liefst samen met de mensen die de zorg het beste kennen. Zorg dat 

ons geld terecht komt bij de mensen die ons nodig hebben en zorg dat ons geld niet weg lekt 

naar de verkeerde dingen.  

 

Dat brengt ons bij het project verwijzingen door gecertificeerde instellingen. Er wordt een 

inhoudelijke toets voor alle verwijzingen ingevoerd. Dat doet het college omdat de indruk 

bestaat dat er soms te veel zorg wordt geïndiceerd die niet in het belang is van de zorgvrager 

maar ook niet in het belang van de gemeente want dit genereert ook onnodige kosten. Door de 

extra controle wordt er een schakel toegevoegd waardoor de zorgvrager langer moet wachten. 

Dat is nog verdedigbaar vanuit oogpunt van zo goed mogelijke zorg. Wat wij missen is 

sanctionering als de indicerende instelling niet correct verwijst. Een te ruimhartige indicering 
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zeker als dit niet in het belang van de zorgvrager is, maar in het voordeel is van de eigen 

organisatie, moet worden gesanctioneerd. Een keer in de fout gaan is een waarschuwing maar 

herhaaldelijk in de fout gaan moet kunnen leiden tot een zwaardere straf zoals uitsluiting of 

geen vergoeding. Mogelijk motie /amendement. 

  

Net is al gezegd dat tussen willen en kunnen soms een verschil zit. Zelfredzaamheid lukt niet 

altijd, soms is de omgeving te zwak of zijn de problemen te complex of te zwaar. Over 

complex gesproken, hoe gaat het met de hulp aan de Multi probleemgezinnen? In 2018 was 

de ambitie om in 3 jaar 375 gezinnen te helpen. Naast het duurzaam verbeteren van het 

toekomstperspectief van deze gezinnen en de overerfbaarheid een halt toe te roepen gaat het 

ook om een kwaliteitsimpuls van de zorg en om een besparing te realiseren. Liggen wij nu, 

een jaar, later op koers? Graag zien we als CDA fractie doorzettingskracht op dit dossier. 

 

Financieel perspectief 

De Programmabegroting is de financiële vertaling van beleidsuitgangspunten zoals deze in de 

Perspectiefnota 2019 zijn vastgelegd.  

Bovendien is in deze Programmabegroting voor de eerste keer een meerjarig investeringsplan 

(MIP) opgenomen waarvoor wij vandaag de kredieten uit de eerste jaarschijf van het MIP 

moeten goedkeuren. Dat is wel vreemd want er is geen door college of raad vastgesteld 

meerjarig investeringsplan. 

De begroting 2020 is sluitend, zo stelt het college! De CDA fractie ziet het meer als een 

sluitend gemaakte begroting door af te wijken van het herstelplan. Wij constateren dat dit de 

tweede keer in deze bestuursperiode is. De CDA fractie vindt dat zorgelijk want daardoor zijn 

wij niet meer in staat om tegenvallers op te vangen. En daardoor een reëel risico dat wij niet 

kunnen voldoen aan de geplande hersteltermijn die in 2016 is afgesproken met de provincie. 

In 2018 lagen wij ruim voor op de uitgezette koers maar deze voorsprong is nu als sneeuw 

voor de zon verdwenen. 

 

In de meerjarenraming 2020 t/m 2023 zien wij de financiële overschotten oplopen tot ruim € 

2,4 miljoen in het jaar 2023. Dit is een ander perspectief dan bij het opstellen van het 

coalitieakkoord in 2018, waarin in de periode 2019 t/m 2022 in het meerjarig financieel 

perspectief gesproken wordt van totaal € 14.4 miljoen overschot. 

U schrijft in de samenvatting van de financiële keuzes: “dat zowel de begroting 2020 als de 

meerjarenraming 2021-2023 vertoont een structureel en reëel evenwicht”. Dat deelt de CDA 

fractie niet met u. Wij zetten daar echt meerdere vraagtekens bij. Op grond van welke feiten 

bent u tot die conclusie gekomen? 

 

Het college stelt dat er voor de komende jaren nog een forse bezuinigingsopgave ligt. De 

ruimte om financiële tegenvallers op te vangen is maar zeer beperkt of eigenlijk niet 

aanwezig.  

Dit komt pijnlijk tot uitdrukking in de financiële resultaten van de najaarsrapportage 2019 

welke een negatief eindresultaat in 2019 verwacht van ruim € 3.7 miljoen. Dit ondanks de 

inzet van € 2 miljoen uit de ontmanteling van Stadstoezicht Almelo BV en de € 877.000 uit de 

reserve Beschermd Wonen. 

 

Bovendien is er in de Najaarsrapportage ook nog geen rekening gehouden met de negatieve 

effecten van de septembercirculaire voor het jaar 2019. Het college stelt in de samenvatting 

van de financiële keuzes dat er bewust een keuze is gemaakt om het financieel herstel met een 

jaar te verlengen. Dit verlies zal moeten worden opgevangen door onttrekking uit de 
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algemene reserves die daardoor per 31 december 2019 weer in een negatieve stand belandt. 

Rode cijfers dus! 

 

Moeten wij, helaas, niet constateren dat er geen andere keuze mogelijk of gevonden is?  

Deze constatering kwam ook tot uitdrukking in de financiële scan van de gemeente Almelo. 

Ondanks dat er sprake is van een verbetering van de positie van de algemene reserves tussen 

31 december 2015 en 31 december 2018 met bijna € 30 miljoen zijn er nog vele 

aandachtspunten te realiseren. 

Wij citeren uit enkele aanbevelingen van deze scan:  

1. Overweeg om de beoogde stand van het weerstandsvermogen, gelet op de risico’s, te 

verhogen. Bijvoorbeeld door een ondergrens voor de weerstandsratio hoger dan 1 vast te 

stellen. 

2. Blijf inzetten op het versterken van de reservepositie, ook als de gewenste ondergrens van 

de algemene reserve van € 10 miljoen is bereikt. (Dit bedrag ligt nog bovendien mijlenver 

onder de gebruikelijke waarde zoals die gebruikt wordt door de VNG; voor Almelo zou 

dat € 65 miljoen betekenen). 

 

Wij constateren in de financiële scan dat de sociale uitkeringen per inwoner in Almelo €1.503 

zijn en in de selectiegroep van andere gemeenten gemiddeld € 843 per inwoner. In Almelo 

dus gemiddeld ruim 78% meer aan sociale uitkeringen per inwoner. Wij vinden dit zowel 

opmerkelijk als verontrustend. Dit vraagt om een gedegen analyse maar roept ook de vraag op 

is deze beïnvloedbaar is door gemeentelijk beleid. 

Almelo wordt, net als bijna alle andere gemeenten in Nederland, geconfronteerd met een 

explosieve stijging van de jeugdzorgkosten. Hierdoor hebben al die gemeenten te kampen met 

grote tekorten. Waardoor pijnlijke bezuinigingen nodig zijn en geplande investeringen worden 

uitgesteld. Het Rijk moet hierin haar verantwoordelijkheid nemen door extra geld aan 

gemeenten te geven. Gemeenten zijn druk met transformeren van de Jeugdzorg maar dat kan 

alleen als er voldoende budget beschikbaar is. De kosten gaan voor de baten uit. 

  

De begroting 2020 mag dan rekenkundig sluitend zijn maar hoe realistisch is het dat die 

begroting ook zo wordt gerealiseerd. De CDA fractie maakt zich daar zorgen over door de 

volgende risico’s: 

1.   Realiseren verlagen aantal bijstandsuitkeringen ondanks de teleurstellende resultaten in 

2019; 

2.   Het verlagen van de omslagrente van 3% bij de begroting 2019 naar 1,5% bij de 

Perspectiefnota 2019 naar uiteindelijk 1% in de begroting 2020. Zodra de rente gaat 

stijgen, kunnen er gigantische problemen ontstaan. Een stijging van de rente van 1% 

betekent voor Almelo € 2.5 miljoen extra aan jaarlijkse lasten; 

3.  De wankele financiële positie van het Grondbedrijf die tot uitdrukking komt in de 

vastgestelde grondexploitaties 2019 met een uiteindelijk te verwachten verlies op het eind 

van het jaar van ruim € 1.4 miljoen. Gelukkig kunnen wij dit tekort vanwege een 

bestemmingsreserve terugbrengen tot uiteindelijk € 0.75 miljoen; 

4.  Het volledig opnemen van de nog te verwachten SPUK bijdragen terwijl het nog steeds 

onzeker is hoeveel geld er uiteindelijk zal worden toegekend; 

5.  De onzekerheid in de kosten van de vervoersvoorzieningen bij het leerlingenvervoer; 

6.  De positie van de algemene reserves die nog ver onder het noodzakelijk geachte 

minimumniveau van ruim € 10 miljoen liggen; 

7.  De kapitaallasten en kosten onderhoud van de kapitaalgoederen welke ontoereikend zijn 

in de nabije toekomst. 
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8.  Het kunnen realiseren van de voorgestelde bezuinigingen in 2020 op subsidies van 

verschillende de maatschappelijke organisaties en de nog openstaande taakstellingen. 

 

Daarom de vraag waarom het college, ondanks alle door ons geconstateerde risico’s, 

vertrouwen heeft in de realisatie van de begrotingsuitgangspunten in 2020 en volgende jaren?  

De CDA fractie is met het met het college eens dat de mogelijke opbrengsten uit het Fonds 

tekorten gemeenten niet als dekking wordt ingezet bij de begroting 2020. 

Wij vinden het bemoedigend te weten dat de effecten van de septembercirculaire in het 

begrotingsjaar 2020 een voordelig effect laat zien van ruim € 1 miljoen. Dit bedrag zal, zoals 

gebruikelijk, worden betrokken bij de Voorjaarsnota 2020. 

Wanneer er tot uitkering wordt overgegaan kunnen we de bedragen beter gaan inzetten ter 

versterking van de positie van de algemene reserves. 

 

Jeugdzorg 

Het doet de CDA fractie deugd dat de motie Kansrijke Start die in november 2018 met 

algemene stemmen is aangenomen nu vorm begint te krijgen. We zijn dan ook benieuwd naar 

wat de resultaten zullen zijn van deze preventieve aanpak. Verder zijn we te spreken over de 

manier waarop het college om wil gaan met preventie van huiselijk geweld. De CDA fractie is 

van mening dat dit nog meer kracht bijgezet kan worden. Het onderwerp huiselijk geweld 

moet bespreekbaar worden gemaakt, dan kun je pas echt wat doen en betekenen voor de 

ander. Daarom dienen wij de motie ‘Voorlichting kindermishandeling’ in. Helaas ligt er nog 

steeds een bezuinigingsopgave en dit betekent dat we de zorg nog beter moeten inregelen.  De 

ambitie is goed, maar we zijn erg blij dat het college de lobby naar het Rijk kracht bij zet. 

 

Nieuwstraatkwartier 

Het college geeft aan dat zij in 2020 volop verder werkt aan een levendige, vitaal en 

toekomstbestendig Nieuwstraatkwartier en sluit aan bij wat er in de wijk leeft.  

De CDA fractie is van mening dat dit moet gelden voor elke wijk in Almelo. Daarbij is het 

natuurlijk wel zo dat elke wijk verschillend is en dus verschillende inspanningen van het 

stadsbestuur. 

Het programma Nieuwstraatkwartier is op zich al een vreemde eend in de bijt van 

programma’s. In eerste instantie is het als een project gestart met een langjarig karakter maar 

zonder projectbudget. Eventuele kosten moesten uit reguliere budgetten worden betaald. Van 

project werd het getransformeerd naar programma met incidenteel projectgelden om door te 

groeien naar een programma met een structureel budget van €180.000 maar is het wel een 

echt programma want programmakaarten ontbreken evenals programma indicatoren. De 

indicatoren zullen in de loop van 2020 het levenslicht zien. Omdat de doelen in de 

programmabegroting niet SMART zijn geformuleerd wordt het voor de raad wel erg lastig om 

zijn controlerende taak goed uit te voeren.  

 

Wijkgericht werken 

Werkgericht werken is een van de twee principes in de organisatieontwikkeling. Bewoners 

worden als het ware verleid en gefaciliteerd om hun wensen en bedenkingen kenbaar te 

maken maar ook om een actieve bijdrage te leveren aan de Almelose samenleving. Het 

college trekt hiervoor € 150.000 extra voor uit oplopend tot € 300.000 in 2023. 

Dit roept bij de CDA fractie toch wat ambivalente gevoelens op. We hebben er jaren over 

gedaan om de potjes cultuur af te schaffen en het lijkt erop dat dit nu weer nieuw leven wordt 

ingeblazen. Daarnaast krijgt elk stadsdeel er een gelijk bedrag bij maar de stadsdelen zijn niet 

gelijk in vele opzichten. Wijkgericht werken kan dan wel een van de principes zijn van de 

organisatieontwikkeling maar is feitelijk onderdeel van de programma’s en die zijn toch 
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leidend. Dus waarom dan een extra budget waar feitelijk geen beleid aan ten grondslag ligt. 

Ook vragen wij ons af of vooraf heldere afspraken zijn gemaakt waar aan het geld besteed 

mag worden en wie beheerder is van het budget. Het is gemeenschapsgeld en dat moet 

worden verantwoord. Ook blijkt dat het huidige beschikbare budget al meerdere jaren niet 

volledig wordt gebruikt. Concluderend, de CDA fractie is niet overtuigd van nut en noodzaak 

en zo lang dat niet het geval is stellen wij het geld niet beschikbaar. Amendement. 

 

Binnenstad  

De binnenstad aantrekkelijker. Dat is al ruim 10 jaar het credo. 

De eerste fase is nagenoeg afgerond: doortrekken van het water tot in het centrum, de 

zogenaamde havenkom. Gevels zijn en worden opgeknapt en de passage heeft een mooie 

make-over gekregen. Ook is de pilot “auto’s terug in noord” van start gegaan. Ondanks dat 

hier enige weerstand tegen is, verwachten we dat het uiteindelijk een succes zal worden. 

Met de investeringen die nog op stapel staan moet het openbaar gebied dan voltooid zijn. 

De winkelleegstand is hiermee niet opgelost, zeker niet in de flanken van de Grotestraat. Naar 

de mening van de CDA fractie winkelt het publiek anders dan 10-15 jaar geleden. Bovendien 

is het aanbod verlegd naar de wijkwinkelcentra en de Meubelboulevard. Daar komt nog bij 

het verkopen via internet. Dit laatste zal zeker toenemen, met als gevolg minder mensen in de 

stad. We moeten ons afvragen wie er nog naar de stad gaan en waarvoor. Hierop moeten wij 

inspelen, maar zo ook de ondernemers in de binnenstad.  

 

De huidige tendens is dat de leegstand procentueel nog stijgt.  

Goed te vernemen dat het college in 2020 de winkelleegstand wil aanpakken. Af en toe wordt 

er een succes geboekt zoals met een grote naam als Van der Poel, hoewel deze zich niet in het 

kernwinkelgebied zal vestigen, maar over de volle breedte genomen neemt de leegstand niet 

af. Hoe denkt het college dit te doen? Kan het college aangeven welke financiële middelen 

hiermede zijn gemoeid? 

Bij het oppakken van de winkelleegstand is de medewerking van de vastgoedeigenaren 

cruciaal. 

Kan het college aangeven hoe zij die samenwerking leidend tot minder winkelleegstand denkt 

te realiseren? Zijn al contacten gelegd met de relatief veel vastgoedeigenaren met hun eigen 

belangen? Wordt met hen ook gesproken over het voornemen, waar wij blij mee zijn, om een 

leegstandsverordening in te voeren? 

 

De volgende investering in het openbaar gebied is de zogenaamde Stadskade. Zijn de 

financiële contouren hiervan al duidelijk? Ook de financiële bijdrage van de gemeente? 

De CDA fractie leest in de begroting over een maatregelplan en het in het leven roepen van 

een transformatiefonds, naast het gevelfonds. 

Dit maatregelplan is om de ontwikkeling van de binnenstad wederom een impuls te geven en 

hiervoor wordt in 2020 extra € 150.000 begroot, oplopend tot € 250.000 in 2022, totaal € 

600.000. Er wordt wel geld begroot maar feitelijk ligt hier geen beleid aan ten grondslag. 

Eerst beleid en dan geld lijkt de CDA fractie een betere volgorde. 

Ook het transformatiefonds wordt uit deze bedragen bekostigd. 

Van de jaarlijkse dotatie aan de reserve centrumspaarfonds binnenstad wordt een bedrag van  

€ 200.000 omgezet in een kapitaallastenbudget voor de gerealiseerde investeringen. 

Het restant van de dotatie ten bedrage van € 300.000 valt vrij in 2020, maar blijft meerjarig 

beschikbaar voor de kapitaallasten van nieuwe investeringen in de binnenstad. 

De CDA fractie ziet graag een nadere onderbouwing van dit laatste bedrag.  
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Hoe gaat het met de ontwikkelingen van een BIZ? Verdwijnt de reclamebelasting en treedt in 

2020 daarvoor een BIZ in de plaats? 

 

Duurzaamheid  

Verduurzaming is het toverwoord. Hieronder ook te verstaan klimaatbeheersing. De gemeente 

Almelo kan dit niet alleen, inwoners en ondernemers dienen hierbij betrokken te worden. Wij 

kijken uit naar de warmtevisie. Het lijkt de CDA fractie nog een hele opgave, ondanks de 

positieve geluiden die wij horen. 

De vaart zit er al aardig in maar wat ons nog parten speelt is de grote onzekerheid wat de 

beste vervanger is voor het aardgas. Er zijn allerlei initiatieven, veel al van technische aard, 

maar het is nog de vraag wat het effect is voor de inwoners zowel vanuit gezondheid, milieu 

als betaalbaarheid gezien. Hoe zorgen wij er voor dat het voor onze inwoners “interessant” is 

om relatief minder fossiele energie en meer duurzame energie te gebruiken? 

 

Cogas heeft auto’s rijden op waterstof. Is dit ook voor de auto’s van de gemeente aan te 

bevelen? Elektrisch is immers tijdelijk. 

 

Gezien de ontwikkelingen op gebied van de energietransitie, de CO2 en stikstof problematiek 

is een budget van € 200.000 voldoende om de doelstellingen uit het programma te realiseren? 

 

Vorig jaar bij de begrotingsbehandeling heeft de CDA fractie samen met andere partijen een 

motie ingediend om de mogelijkheden te verkennen van het ondergronds brengen van de 

hoogspanningsleiding. Dat was niet aan dovemans oren gericht. Het college is hier actief mee 

aan de slag gegaan en wij zijn dan ook blij met het bericht van afgelopen maandag. Hierin 

werd door de Provincie bekend gemaakt dat zij een verkenning doet om mee te kunnen 

werken aan het ondergronds brengen van hoogspanningsleidingen in de gemeenten Almelo. 

Deze intentie is uitgesproken richting de colleges van Almelo en de andere drie gemeenten. 

Voorwaarde voor deelname is dat Provinciale Staten instemmen, en dat de gemeenten de lead 

pakken en ieder ook 50% van de decentrale bijdrage voor hun rekening nemen. Het nog geen 

“zekerheitje” dat de hoogspanningsleiding ondergronds gaat maar de kans er op is wel 

toegenomen. 

 

Economie en Participatie 

De economie zit landelijk weer in de lift en ook regionaal en lokaal gaat het goed op het 

moment. Het afnemen van het aantal mensen met een bijstandsuitkering is hier een direct 

gevolg van. Ondanks die hoogconjunctuur was het college toch genoodzaakt om de ambitie 

bij te stellen. In dat licht hebben we nog een hele opgave met elkaar. Het is goed te zien dat er 

alternatieven worden getest zoals harde leerschool en werk fit. 

Wij zien dan ook graag de uitkomsten van de evaluatie tegemoet. In gemeenten om ons heen 

zijn soortgelijke methodes getest en niet geschikt bevonden. Dit vooral omdat je op 

microniveau het vraagstuk aanvliegt. De kosten wegen dan niet tegen de baten op en dus 

wordt de proef gestaakt. 

Wat ons betreft, en we hebben dit al vaker gezegd, is een totale doorlichting van het 

Werkplein een must om te bepalen of iedereen de juiste dingen doet. Wij twijfelen niet aan de 

expertise en inzet van het Werkplein maar als iemand heel hard bezig is met iets waarvan we 

denken dat het werkt en het werkt toch niet dan is alle goede wil, tijd, inzet maar ook geld 

verloren gegaan. Onze vraag is bijvoorbeeld: sneeuwen mensen in de bijstand niet onder bij 

de mensen uit de WW? Als alle vacatures regionaal worden opgepakt en ingevuld blijkt uit de 

praktijk dat mensen vanuit de WW sneller doorstromen dan vanuit de bijstand. Dit is 

natuurlijk ook enigszins logisch omdat zij een minder lange afstand tot de arbeidsmarkt 



Pagina 8 van 9 
 

hebben dan mensen vanuit een bijstand situatie maar de aandacht komt op deze manier ook 

sneller en meer te liggen op de WW-populatie. 

 

De CDA fractie wil het college complimenteren met de ambitieuze instelling over het aantal 

bijstandsgerechtigden die moeten uitstromen. Daarnaast is het opgevallen dat er een gat van 

€500.000 wordt geslagen in de begroting wanneer het minimabeleid niet voldoet aan de 

taakstelling. Wij willen deze zorg delen met het college en zijn benieuwd naar hoe dit 

opgelost gaat worden wanneer blijkt dat het gat niet te dichten is. Wat betreft Soweco is de 

CDA fractie vooral erg nieuwsgierig naar wat het ‘betere’ alternatief gaat worden. Tijdens de 

radenbijeenkomst op 17 oktober jl. zijn we in gesprek gegaan met de wethouder over de 

plannen. Het is een gevoelig punt en meer dan adresseren lijkt ons ter vergadering over de 

begroting niet gepast. 

 

Iedereen doet mee en mag zijn of haar talent inzetten en daarvoor erkenning krijgen. Wie 

geen betaald werk verricht, kan op andere manieren een maatschappelijke bijdrage leveren. 

Wij juichen het toe wanneer mensen in een uitkeringssituatie een tegenprestatie leveren. Voor 

ons is de tegenprestatie dan een middel gericht op de persoonlijke ontwikkeling van de 

bijstandsgerechtigde. Het gaat om maatwerk, waarbij het van belang is dat iemand eerst zelf 

aangeeft wat zij wil leren tijdens de tegenprestatie. Samen met meerdere partijen dient de 

CDA fractie een amendement in om het college kaders mee te geven voor het invullen van de 

tegenprestatie. 

 

Buitengebied  
De boeren en de bouwers zijn boos op Rijk en provincie over de stikstofcrises en de 

Programma Aanpak Stikstof (PAS) en wij zijn ook boos op het college over de bezuiniging op 

het buitengebied. Het budget voor de wijken wordt zoals al aangegeven jaren niet volledig 

gebruikt en dit wordt beloond met een forse uitbreiding van het budget. Wij hebben samen 

met onder anderen VVD, Lokaal Almelo Samen en ChristenUnie gestreden voor een 

structureel budget voor het buitengebied en als dit een keer niet volledig wordt besteed, wordt 

er gelijk een korting van 35% doorgevoerd. Op dit moment is nog niet te overzien wat de 

stikstofproblematiek betekent voor de agrariërs, ook onze Almelose agrariërs. Maar ook is 

nog niet te overzien wat wij als gemeente voor hen kunnen betekenen. De CDA fractie staat 

voor gerechtigdheid en omzien naar elkaar en dat geldt niet alleen in de zorg maar ook voor 

het buitengebied en de agrariërs. De CDA fractie ziet zich weer genoodzaakt een amendement 

in te dienen om de korting van 35% terug te draaien. 

 

Lokale woonlasten  
Van de 14 Twentse gemeenten hebben 12 gemeenten en onderscheid in eenpersoons en 

meerpersoons huishoudens. Alleen Almelo en Borne maken geen onderscheid in het type 

huishouden voor de lokale heffingen. De vraag is dan ook of dit rechtvaardig is. De LAS 

fractie heeft hier ook al meerdere keren over gesproken. Als je uitgaat van het principe de 

vervuiler betaalt of de gebruiker betaalt dan maak of vervuil je in het algemeen in je eentje 

minder een meerpersoons huishouden. De CDA fractie is benieuwd of eer en onderscheid kan 

worden gemaakt en hoe dit er dan uitgaat zien. Daarbij kennen wij al vele jaren een 

kwijtscheldingsbeleid. Ook daarvan vragen wij ons af of dit nog passend is voor het huidige 

tijdsgewricht of dat dit aan vernieuwing toe is. Wij verzoeken het college dan ook om eens 

goed naar de lokale lasten te kijken waarbij de vraag is, is er en onderscheid mogelijk tussen 

een- en meerpersoons huishoudens en is het huidige kwijtscheldingsbeleid nog rechtvaardig 

en betaalbaar. Motie 
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Zwembad 

In de begroting wordt geen zichtbaar budget gereserveerd voor projectkosten voor de bouw 

van een nieuw zwembad. Daardoor werd de CDA fractie even op het verkeerde been gezet en 

maakten wij ons zorgen over de realisatie van een nieuw zwembad. Bij de 

begrotingsbehandeling 2019 in november 2018 hebben wij ons samen met andere partijen 

zoals Democraten.NU ingezet voor een nieuw zwembad. Dinsdag 29 oktober heeft het college 

besloten om een projectkrediet beschikbaar te stellen en dit ter besluitvorming voor te leggen 

aan de gemeenteraad. Voorgesteld wordt om het krediet te dekken uit enerzijds de 

onderuitputting in het MJOP in 2019 en anderzijds uit het beschikbare budget voor concern 

onderzoeken uit de begroting 2020 en daarmee de begroting 2019 en 2020 te wijzigen. Wij 

zijn met het raadsvoorstel weer een slag verder in de realisatie van een nieuw zwembad maar 

we hebben nog wel een aantal baantjes te zwemmen voordat er iets moois voor Almelo en 

haar inwoners is gerealiseerd. 

 

Eiken processierups 

Het college wil in zowel 2020 als 2021 extra inzetten op de bestrijding van de processierups. 

U geeft aan de ontwikkelingen in het land te volgen en de Almelose aanpak te gaan evalueren 

op basis van deze nieuwe methoden. De bestrijding in Almelo is nu nog vooral reactief. De 

CDA fractie pleit voor een meer preventieve aanpak door natuurlijke vijanden van de 

processierups zoals insectenetende vogels, kevers, vliegen en wespen te faciliteren door 

bepaalde beplanting en nog meer nestkastjes. Een proef hiermee in Westerveld die al twee 

jaar loopt is erg succes vol. 80% minder nesten door stimuleren van natuurlijke vijanden. Wat 

weerhoudt het college om nu al op deze wijze fors in te zetten om zo bestrijding van nesten te 

voorkomen. De kans is dan reëel dat er geen structurele budgetverhoging voor de bestrijding 

van de processierups noodzakelijk is. Maar wat nog veel belangrijker is: het voorkomt veel 

jeuk en ellende bij de inwoners. 

 

Ten slotte  

De CDA fractie vindt het woord apparaatskosten erg storend. Onze organisatie is geen 

machine, waar je een geldstuk in gooit en dan begint het vanzelf te draaien. In onze 

organisatie werken weldenkende mensen en zonder hen krijgen wij niets voor elkaar. Zo 

eenvoudig is het. Tegen deze medewerkers kan geen apparaat op, hoeveel munten je er ook 

ingooit. Hier werken mensen met hart voor de zaak en geen robots. Op het moment dat alle 

medewerkers zijn vervangen door robots wordt terecht gesproken over apparaatskosten maar 

zo lang dat niet het geval is zouden wij het waarderen als er wordt gesproken over 

organisatiekosten of personeelskosten. Als het nodig is zijn wij bereid om met een motie te 

komen maar wij gaan ervan uit dat het zo ver niet hoeft te komen. 

 


